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Protokół 
XVII Sesji Rady Gminy  
z dnia 27 kwietnia 2016r. 

 
Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że Sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
sołtysi: 
Paweł Doba 
Jolanta Fludra 
Lucyna Jaroszewska 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak-Tyczka - Radca Prawny  
Anna Walkowiak- Kierownik NZOZ "Twój Lekarz" w Tulcach 
Wojciech Jaworski- Kierownik Przychodni Lekarza Rodzinnego „SANO” w Nagradowicach 
Agnieszka Kubiak-Pakulska – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
 
Przewodniczący poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek obrad wcześniej, 
nastąpiła jednak konieczność wprowadzenia do niego zmian. Proponuje się wprowadzenie 
zmian poprzez dodanie punktu: 

1) 10a Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego działki położone w Kleszczewie, 

2)  10b  Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki 
położone w Kleszczewie.  



2 
 

Celem wyjaśnienia  proponowanych  zmian Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią 
Kubiak-Pakulską. 
Pani Kubiak-Pakulska wyjaśniła, że podjęcie powyższych uchwał wynika ze zwiększenia 
obszaru dla inwestycji planowanej na terenie Zakładu Komunalnego oraz dla inwestycji na 
terenie pomiędzy Urzędem Gminy a Gminnym Ośrodkiem Kultury i Sportu, gdzie planowana 
jest realizacja węzła przesiadkowego. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Działalność służby zdrowia na terenie gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia  
w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Kleszczewo na lata 2015-
2029. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania zarządzania 
niektórymi odcinkami dróg powiatowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 
rekrutacyjnym do pierwszej klasy szkół podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 
rekrutacyjnym do pierwszej klasy gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Kleszczewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 

10a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego działki położone w Kleszczewie. 

10b. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki 
położone w Kleszczewie. 

11. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 

14. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chce zgłosić 
interpelację. Żaden z radnych nie zgłosił interpelacji. 
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Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do projektu protokołu.  
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 0 radnych.  
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XVI Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
Pan Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie działalności przychodni lekarza 
rodzinnego na ternie gminy. 
Pani Walkowiak przedstawiła sprawozdanie z działalności Niepublicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej „Twój Lekarz” w miejscowości Tulce. Pani Walkowiak poinformowała, że   w 
poradni zatrudnionych jest  pięciu lekarzy w różnym wymiarze czasowym  oraz trzy 
pielęgniarki. W listopadzie 2015 roku zatrudniono nowego lekarza, doktor Izabelę 
Kwiatkowską, specjalistę pediatrii,  dzięki temu dyżur pediatry jest zapewniony od 
poniedziałku do piątku. Dwie z pielęgniarek podwyższyły swoje kwalifikacje w zeszłym 
roku. Pani Olszakowska jest specjalistką pielęgniarstwa pediatrycznego, a Pani Gniła 
specjalistką pielęgniarstwa ogólnego. Laboratorium jest czynne dwa razy w tygodniu - w 
poniedziałki i czwartki, w godzinach od godz. 8:00-9:00 jest pobierany materiał do badań. W 
przypadku osób niepełnosprawnych lub w podeszłym wieku pobieranie materiału do badań 
wykonywane jest również w domu pacjenta. Zdjęcia rentgenowskie są wykonywane w 
pracowni „Kwant” w Swarzędzu na Pl. Niezłomnych 15 oraz w Poznaniu na ul. Kórnickiej 24 
w NZOZ-ie.  
Następnie Pani Walkowiak przedstawiła dane za rok 2015 dotyczące działalności  poradni: 
- pacjentów zadeklarowanych - 2300,  
- świadczeń zdrowotnych w gabinecie 10.900, 
- 71 wizyt domowych, 
- wykonano 354 szczepienia obowiązkowe 
Ponadto poradnia prowadziła też szczepienia finansowane przez Starostwo Poznańskie dla 
mieszkańców zameldowanych w Gminie Kleszczewo: 
-  22 szczepienia przeciw grypie (bezpłatne dla osób powyżej 65 roku życia) 
-  24 szczepienia dla dzieci przeciw pneumokokom (szczepionka Prevenar), które będą 
kontynuowane w tym roku. 
W poradni były również wykonywane badania odpłatne, takie jak: echo serca, usg tarczycy, 
usg aorty brzusznej, usg tętnic nerkowych, usg nerek, EKG metodą Holtera, usg –Doppler 
naczyń szyjnych i kończyn dolnych, testy uczuleniowe ( skorzystało 190 osób), badanie 
kręgosłupa, badania okulistyczne z doborem szkieł korekcyjnych, badanie słuchu z 
audiometrią i konsultacją laryngologiczną na miejscu realizowane przez firmy zewnętrzne. 
Na zakończenie Pani Walkowiak omówiła zakres remontu poradni przeprowadzonego  
w styczniu 2016 roku. Prace remontowe obejmowały szpachlowanie i malowanie ścian, 
wymianę lamp zewnętrznych i wewnętrznych, położenie płytek w pokoju socjalnym nad 
zlewem oraz zakup foteli biurowych do gabinetów lekarskich i gabinetów szczepień. 
 
Pan Jaworski przedstawił sprawozdanie z działalności Przychodni Zespołu Lekarza 
Rodzinnego „SANO” w Nagradowicach. W  roku 2015 Przychodnia działała na podstawie 
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kontraktu zawartego z NFZ. Kontrakt obejmował świadczenia udzielane z zakresu 
kompetencji lekarza rodzinnego, pielęgniarki POZ, położnej POZ. 
W przychodni przyjmowali lekarze: 

• pediatra 
• specjalista medycyny rodzinnej Daria Henschke  
• lekarz w trakcie odbywania specjalizacji w dziedzinie chorób wewnętrznych 

Katarzyna Grabańska. 
Średni personel medyczny to: 

• Pielęgniarka praktyki z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych Krystyna 
Drzewiecka 

• Dwie pielęgniarki POZ z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych Genowefa 
Siwek i Izabella Płonka. 

• Położna POZ Grażyna Standera. 
Na dzień 31.12.2015r. w poradni zarejestrowanych jest 3053 pacjentów, z czego 689 to 
dzieci,  udzielono 10820 porad lekarskich, w tym 101 wizyt domowych. 
Przychodnia czynna jest od poniedziałku do piątku, w godzinach od 8:00 do 18:00, a wizyty 
domowe odbywają się od poniedziałku do piątku, w godzinach 14:00 do 16:30. 
Rejestracja pacjentów na wizyty w przychodni odbywa się na określone godziny, przy czym 
godziny te mają charakter orientacyjny. Założony czas wizyty to 15 min i w zależności od 
potrzeb jest wydłużany, rzadziej skracany. Rejestracją na godziny zajmują się pielęgniarki. 
Pilne przypadki są przyjmowane w terminie ustalonym po rozmowie pacjenta z lekarzem.  
Wg NFZ świadczenia powinny być udzielane w możliwie najkrótszym terminie  
i świadczeniodawca jest zobowiązany do przyjęcia pacjenta w ustalonym terminie. 
Poradnia pracuje według harmonogramu czasu pracy zaakceptowanego przez NFZ. Praca 
poza godzinami nie ma umocowania prawnego. 
Wizyty domowe odbywają się w terminie ustalonym po rozmowie z lekarzem. Powodem 
wizyty domowej jest tylko stan zdrowia pacjenta uniemożliwiający jego dotarcie do 
przychodni (wskazania medyczne). Nie jest powodem brak środka transportu, który mógłby 
pacjenta do przychodni dowieźć. Wizyta domowa powinna odbyć się w przypadkach pilnych 
w dniu zgłoszenia według ustalonego harmonogramu pracy przychodni, w innych 
przypadkach w ustalonym terminie. 
Pomoc doraźna jest czynna poza godzinami pracy przychodni tj. od godz.18:00 do 8:00 dnia 
następnego oraz całodobowo w soboty, niedziele i dni ustawowo wolne od pracy  
w ambulatorium i gabinecie zabiegowym Przychodni Lekarskiej „Multi-Medic” w Swarzędzu 
przy ul. Cieszkowskiego 100/102. Informacje o zasadach, placówkach udzielających 
świadczeń pomocy doraźnej są umieszczone na głównej stronie internetowej WOW NFZ. 
O zleceniu wykonania badań laboratoryjnych i skierowaniu na konsultację specjalistyczną 
decyduje lekarz na podstawie wyniku badania pacjenta. Lista badań diagnostycznych 
dostępnych lekarzowi rodzinnemu jest załącznikiem do umowy z NFZ.  
Pacjent ma wykonywane w przychodni badania, jeśli są potrzebne i jeśli mają potwierdzić 
rozpoznanie wstępne choroby.  
Informacje o specjalistach przyjmujących w gabinetach specjalistycznych w całej 
Wielkopolsce są na bieżąco aktualizowane w sieci internetowej na stronie WOW NFZ 
www.nfz-poznan.pl w panelu DLA PACJENTA, pod linkiem „GDZIE SIĘ LECZYĆ” - 
informator. 
Konsultacje specjalistyczne bez skierowania odbywają się u ginekologa-położnika, onkologa, 
psychiatry, w poradni leczenia chorób zakaźnych (HIV). Do chirurga można pójść bez 
skierowania z urazem, który wystąpił w ciągu ostatnich 24h. Obecnie w Przychodni 
przyjmuje prywatnie specjalista neurolog. Umawiać trzeba się z nim telefonicznie osobiście, 
wtedy przyjeżdża w ostatni czwartek miesiąca. 
Szczepienia dzieci do drugiego roku życia odbywają się w czwartki między godziną 10.00  
a 12.00, ale jeśli szczepienia nie wymagają wzywania grupy dzieci, to można umówić się 
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indywidualnie na określoną godzinę. W zeszłym roku tylko czworo dzieci nie zostało 
zaszczepionych. 
W 2015 roku  przychodnia przyjęła: 

• 868 pacjentów z chorobami układu krążenia, w tym 644 z nadciśnieniem  
• 794 pacjentów z chorobami układu kostno-stawowo– mięśniowego  
• 176 pacjentów z cukrzycą  
• 206 pacjentów z nowotworami (łagodne + złośliwe)  

W 2015 roku zostało zlecone 9450 badań , w tym 300 badań rtg. 
W przychodni można również wykonać badania płatne przez pacjenta. Zaliczamy do nich 
badania USG (tarczycy, stawów, dopplerowskie żył i tętnic), pulsoksymetrię HSR oraz 
badania optometryczne. 
Po przedstawieniu informacji przez lekarzy przewodniczący otworzył dyskusję . 
 
Radny Szafrański zadał pytanie  czy szczepienia przeciw pneumokokom są bezpłatne. 
Pani Walkowiak poinformowała, że bezpłatnie jest wykonywane pierwsze szczepienie dla 
dzieci od 2-6 roku życia. Pan Jaworski dodał, że od przyszłego roku będą to szczepienia 
bezpłatne. 
Radna Batycka poruszyła kwestie poprawy czasu oczekiwania na wizyty w gabinecie.  
Pan Jaworski wyjaśnił, że wizyty pilne po uzgodnieniu z lekarzem odbywają się w ustalonym 
terminie. Jeżeli lekarz uzna, że stan pacjenta wymaga niezwłocznej wizyty to pacjent zostaje 
przyjęty w tym samym dniu, natomiast jeżeli uzna, że pacjent może poczekać, to prosi o 
umówienie się na wizytę za dzień lub dwa. 
W uzupełnieniu wypowiedzi Pan Jaworski dodał, że po rozmowie z lekarzem i udzielonych 
zaleceniach telefonicznych pacjent nie powinien odczuwać dyskomfortu, nawet pomimo 
braku wizyty w gabinecie. 
Pan Andrzej Szymczak poprosił o wyjaśnienie problemu z działaniem linii telefonicznej  
w Przychodni w Nagradowicach.  
Pan Jaworski wyjaśnił, że telefon obecnie działa i nie jest znany powód sytuacji, w których 
nie można się dodzwonić. Zaistniała sytuacja jest trudna do wyjaśnienia, ponieważ telefon 
czasem jednego dnia działa, a kolejnego nie. Nie znaleziono przyczyny tych zakłóceń. 
Pan Przewodniczący poprosił o wyjaśnienie, czy godziny pracy przychodni są równoznaczne 
z godzinami pracy lekarzy.  
Pan Jaworski wyjaśnił, że lekarze przyjmują według harmonogramu, ale zawsze jeden z 
lekarzy jest obecny w godzinach pracy przychodni.  
Pan Przewodniczący zapytał również o możliwość wydłużenia czasu przyjęć w okresie 
jesiennym. W odpowiedzi Pan Jaworski poinformował, że godziny przyjęć są orientacyjne, 
niektórzy pacjenci potrzebują wizyty 10-15 minutowej, a inni 30 minutowej. Niestety 
pacjenci muszą to zaakceptować. Na pewne sytuacje nie mamy wpływu. Lekarze mogą badać 
pacjentów pobieżnie, żeby dotrzymywać godzin wizyt, ale nie tak powinna wyglądać opieka 
lekarska. Harmonogram jest dostępny w przychodni. 
Często są także dodatkowi pacjenci, co również zaburza harmonogram pracy lekarzy  
i wydłuża czas oczekiwania na umówione wizyty. Lekarze potrzebują również przerwy  
w pracy. 
Pani Batycka zapytała, czy nie ma możliwości zwiększenia ilości etatów, w celu usprawnienia 
pracy przychodni. Pan Jaworski odpowiedział, że jest to firma prywatna i dostępne środki 
finansowe na to nie pozwalają. 
Wobec braku dalszych pytań Pan Przewodniczący podziękował lekarzom za przedstawienie 
informacji. 
 
Ad.6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVII/124/2016 w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię  elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Kleszczewo na lata 
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2015-2029 przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska. Zgodnie z ustawą Prawo energetyczne, wójt 
opracowuje projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe raz na 15 lat i aktualizuje go raz na 3 lata. Gmina Kleszczewo uchwaliła założenia do 
planu zaopatrzenia w ciepło i energię elektryczną i paliwa gazowe w roku 2008,obecnie 
dokonywana jest aktualizacja założeń do niniejszego planu. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny.  
 
Uchwała Nr XVII/124/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVII/125/2016 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania 
zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
Uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. Pani Sekretarz 
wyjaśniła dodatkowo, że członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska otrzymali 
nowy projekt uchwały, który był już przedkładany Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji 
Finansowo - Gospodarczej. Pani Sekretarz dodała, że w § 2 ust.2  projektu uchwały nastąpiły 
zmiany w stosunku do projektu przedstawianego podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska.  Zmiana  spowodowana jest informacją ze Starostwa Powiatowego w 
Poznaniu, które zmienia swoje stanowisko w kwestii przekazywania środków na zadanie 
przyjmowane  do realizacji przez gminę. Obecnie zadanie, o którym mowa w projekcie 
uchwały finansowany będzie w wysokości 5000 zł przez Starostwo Powiatowe w Poznaniu a 
w pozostałej części przez gminę. Powyższą zmianę należało wprowadzić, ze względu na fakt, 
iż Regionalna Izba Obrachunkowa  kwestionuje uchwały, w których powiat przekazuje 
gminie zadanie bez środków finansowych.  

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało  0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XVII/125/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVII/126/2016 w sprawie określenia kryteriów obowiązujących  
w postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszej klasy szkół podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały został szczegółowo przedstawiony podczas posiedzeń poszczególnych 
komisji i dotyczy ustalenia kryteriów, na podstawie których można  przyjąć dzieci, które nie 
zamieszkują w obwodzie. Sytuacja taka jest możliwa tylko wtedy kiedy szkoła dysponuje 
wolnymi miejscami. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, w związku z powyższym Przewodniczący poddał 
 pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
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Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XVII/126/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVII/127/2016 w sprawie określenia kryteriów obowiązujących  
w postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszej klasy gimnazjów, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. 

Projekt uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji i dotyczy 
przyjęcia do klas pierwszych gimnazjum dzieci zamieszkałych poza obwodem. Projekt 
uchwały ustala kryteria, według których w przypadku wolnych miejsc przyjmowane są dzieci 
oraz dokumenty potwierdzające spełnienie ustalonych kryteriów. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, w związku z powyższym Przewodniczący poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XVII/127/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.10 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XVII/128/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik przekazała radnym nowy projekt uchwały i wyjaśniła, że zmiany w projekcie 
uchwały w stosunku do tego, który był omawiamy na poszczególnych komisjach zostały 
zaznaczone kolorem szarym. 
Na poszczególnych komisjach radni otrzymali projekt uchwały, w którym dochody 
zwiększały się o 178.012,00 zł, wydatki o 727.174,00 zł i dla zrównoważenia budżetu 
wprowadzone wolne środki w wysokości 549.162,00 zł. W powyższym projekcie uchwały 
wprowadzono następujące pozycje po stronie dochodów: 

- w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo wprowadzono dotację celową na podstawie 
podpisanej umowy z Urzędem Marszałkowskim na budowę dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych wysokości 102.500,00 zł 

- w dziale 600 Transport i łączność zdjęto dotację celową w wysokości 15.000,00 zł 
zaplanowaną wcześniej z Powiatu na utrzymanie chodników powiatowych, 

- w dziale 750 Administracja publiczna, wprowadzono kwotę 90.338,00 zł stanowiącą 
refundację poniesionych wydatków związanych z zakończonym i rozliczonym projektem 
wykluczenia cyfrowego dla gminy Kleszczewo, 

- w dziale 852 Pomoc społeczna wprowadzono kwotę 174 zł na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej. 

Po stronie wydatków: 
- z działu 010 Rolnictwo i łowiectwo przesunięto kwotę 64.452,00 zł dotyczącą 

opracowania projektu budowy ul. Siekiereckiej do rozdziału 90017 Zakład Gospodarki 
komunalnej, 

- w dziale 600 Transport i łączność zdjęto planowaną wcześniej dotację dla Powiatu  
w wysokości 15.000,00 zł oraz przesunięto 15.000,00 zł z rozdziału 60014 Drogi publiczne 
powiatowe do rozdziału 60016 Drogi publiczne gminne, 
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- w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zaplanowano 
150.000,00 zł na modernizację strażnicy w Krzyżownikach. 

- w dziale 852 Pomoc społeczna wprowadzono środki związane z otrzymaną dotacją na 
zadania zlecone w wysokości 174,00 zł na wypłatę dodatków energetycznych, 

- w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zaplanowano 284.452,00 zł  
w tym: ujęto przesuniętą kwotę z działu 010 tj. 64.452,00 zł oraz środki na projekt budowy 
sieci kanalizacji sanitarnej na ul Swarzędzkiej w Gowarzewie i projekt budowy sieci 
kanalizacji wodociągowej oraz sanitarnej w Komornikach. 

Różnicę budżetu pokryto wolnymi środkami z lat ubiegłych w wysokości 546.162,00 zł.  
Tak, jak zaznaczyła Pani Skarbnik, na dzisiejszej sesji radni otrzymali nowy projekt uchwały, 
w którym wprowadzono dodatkowe kwoty tj.: po stronie dochodów i wydatków 349.557,26 
zł - dotację celową na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych, oraz 
przesunięto dochody i wydatki z rozdziału 85295 do rozdziału 85211. Zmiana związana jest 
ze zmianą rozporządzenia w sprawie klasyfikacji budżetowej. Dodatkowo wprowadzono po 
stronie wydatków 320.000,00 zł na budowę drogi do terenów inwestycyjnych  
w Krzyżownikach co zostało pokryte wolnymi środkami z lat ubiegłych. 
Po wprowadzonych dodatkowych kwotach budżet zwiększa się po stronie dochodów  
o 527.569,26 zł po stronie wydatków o 1.396.731,26 zł. Dla zrównoważenia budżetu wolne 
środki z lat ubiegłych wprowadzono w kwocie 869.162,00 zł. Omówione dochody i wydatki 
zostały szczegółowo ujęte w załącznikach od nr 1 do nr 8. 
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, w związku z powyższym Przewodniczący poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 
Uchwała Nr XVII/128/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.10a porządku posiedzenia 
 
Projekt Uchwały Nr XVII/129/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego działki położone w Kleszczewie, przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska. 
 
Pani Kubiak-Pakulska wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczący zmiany studium 
 uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz  projektu następnej 
uchwały tj. Nr XVII/130/2016dotyczacy  zmiany miejscowego planu zagospodarowania są 
spowodowane planowanymi inwestycjami, o których powiedziała szczegółowo na początku 
sesji. 
Radny Szafrański zadał pytanie czy wcześniejsza zmiana nie obejmowała tych terenów. 
 Pani Kubiak-Pakulska poinformowała, że wcześniejsza zmiana studium w zakresie terenu 
Zakładu Komunalnego nie obejmowała wszystkich działek, na których obecnie planowana 
jest inwestycja. Natomiast zmiana dotycząca terenu przeznaczonego na budowę węzła 
przesiadkowego jest wymagana ze względu na fakt, iż w chwili obecnej jest to teren pod 
zabudowę mieszkalną jednorodzinną. W obydwóch przypadkach zmiana studium oraz planu 
jest niezbędna dla uzyskania pozwolenia na budowę.  
 



9 
 

Pan Wójt wyjaśnił dodatkowo, że zmiana  na terenie Zakładu Komunalnego powodująca 
konieczność zmiany planu zagospodarowania i studium uwarunkowań wynika z konieczności 
dostosowania zapisów planu do przyszłej funkcji terenu. Obecnie przygotowywana jest 
specyfikacja do wykonania projektu tej inwestycji, w której min. założono budowę nowego 
obiektu garażowego w bliskiej lokalizacji istniejącej bazy warsztatowej. Takie usytuowanie 
pozwoli uniknąć przechodzenia kierowców i mechaników z jednego końca placu na drugi, co 
znacznie usprawni ich pracę. 
Jednocześnie zakłada się, że w miejsce części obecnego budynku garażowego dla ciągników 
zlokalizowanego od strony stadionu powstałby parking, który na co dzień służyłby 
pracownikom Zakładu Komunalnego oraz Policji i OPS, natomiast podczas organizacji 
imprez sportowych stanowiłby dodatkowy plac postojowy dla ich uczestników. 
Na terenie pomiędzy Urzędem Gminy a Gminnym Ośrodkiem Kultury ze względu na fakt, iż 
nie uda się uzyskać dodatkowego piętra przy remoncie szkoły (fundamenty nie są 
przystosowane do rozbudowy o kolejne piętro) i uzyskać dodatkowej powierzchni planuje się 
budowę przedszkola, dzięki czemu uzyskane zostaną dodatkowe pomieszczenia dla szkoły. 
Taki teren był przewidywany na etapie przygotowania planu zagospodarowania na terenie 
pomiędzy  parkiem a ul. Strażacką. Obecnie trwają rozmowy z  Poznańską Hodowlą Roślin, 
która jest zainteresowana sprzedażą gruntów pod budowę przedszkola. Pan Wójt zwrócił się z 
prośbą do radnych o wyrażenie opinii w powyższej sprawie.  
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały, w związku  
z powyższym Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XVII/129/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10b porządku posiedzenia 
 
Projekty Uchwały Nr XVII/130/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działki położone w Kleszczewie, przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska. 
Pani Kubiak-Pakulska wyjaśniła, że uzasadnienie projektu uchwały jest tożsame z 
uzasadnieniem dla projektu uchwały nr XVII/129/2016. 
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały , w związku z powyższym Przewodniczący poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XVII/130/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.11 porządku posiedzenia 
 
Pan Lammel poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska była działalność Agencji Modernizacji i Restrukturyzacji Rolnictwa oraz sprawy 
bieżące wynikające z działalności gminy. 
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Pani Batycka poinformowała, że przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej 
była działalność Zakładu Komunalnego i plany na 2016 rok oraz sprawy bieżące wynikające  
z działalności gminy. 
Pan Bytniewski poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury była 
działalność służby zdrowia na terenie gminy Kleszczewo oraz sprawy bieżące wynikające  
z działalności gminy. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 
Pan Wójt poinformował, iż: 

• 24 marca odbyło się spotkanie z Prezesem Aquanetu, Panem Chudzińskim, w sprawie 
możliwości rozszerzenia współpracy w zakresie rozbudowy kanalizacji na terenie 
Gminy Kleszczewo. Na spotkaniu przedstawiliśmy dwa warianty rozbudowy 
kanalizacji terenu Gminy. Aquanet zadeklarował udzielenie odpowiedzi do 15 maja 
br. Po uzyskaniu odpowiedzi zostaną zlecone prace projektowe. Ponadto na spotkaniu 
przedyskutowano wysokość cen hurtowych za dostawę wody i odbiór ścieków oraz 
zaplanowano kolejne spotkania w tej sprawie.  

• 24 marca odbyło się spotkanie ze Starostą i Wicestarostą w sprawie dofinansowania 
budowy siedziby Policji oraz w sprawie inwestycji dofinansowanych w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, m.in. propozycja budowy traktu pieszo-
rowerowego Tulce - Gowarzewo. Wymagania ZIT określają, że przy takiej inwestycji 
należy przewidzieć dodatkowy element, którym w powyższej inwestycji byłoby 
oświetlenie uliczne. Stanowiłoby ono dodatkowy atut przy niniejszej inwestycji.  

• 30/31 marca oraz 8 kwietnia odbyły się spotkania z ZM GOAP w sprawie podpisania 
umowy pomiędzy ZM GOAP a Miastem Poznań. Dodatkowo Pan Wójt wyjaśnił, że 
sprawa podpisania umowy była bardzo kontrowersyjna, ponieważ sformułowana  
w umowie funkcja GOAP-u zawierała zapisy niekorzystne dla gmin i co więcej, 
została zawarta bez ich wiedzy. Pomimo starań ze strony GOAP-u w celu 
uaktualnienia umowy, brak było reakcji ze strony Miasta Poznania. W trakcie trwania 
uzgodnień rezygnację złożył jeden z członków Zarządu GOAP-u, co oznaczało 
konieczność powołania nowego Zarządu. Dzisiaj GOAP funkcjonuje prawidłowo  
i prawdopodobnie do końca roku spłaci zaległości finansowe. 

• 1 kwietnia odbyło się spotkanie z Nadleśniczym z Nadleśnictwa Babki w sprawie 
możliwości “Otwarcia lasu” tuleckiego. Założeniem projektu jest utworzenie placu 
rekreacyjnego w sąsiedztwie osiedli tuleckich oraz traktu spacerowego wzdłuż lasu, w 
obrębie naszej gminy, do miejsca dawnego przebiegu kolejki wąskotorowej. Po 
drugiej stronie lasu planuje się utworzenie drugiego miejsca dla mieszkańców 
przeznaczonego na odpoczynek dla spacerowiczów. Przewiduje się również 
wykonanie tablic informacyjnych na temat historii kolejki oraz tablic edukacyjnych 
dotyczących lasu. Na wykonanie wyposażenia miejsc odpoczynku w wiatki i ławki 
złożone zostały wnioski o dofinansowanie do dwóch programów Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska. 

• 04 kwietnia w Urzędzie Gminy Kleszczewo odbyło się spotkanie Wójtów  
i Burmistrzów Metropolii Poznań w sprawie wspólnego wystąpienia o zmianę strategii 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) oraz w sprawie powołania nowego 
zarządu dla GOAP-u. 

• 14 kwietnia miało miejsce posiedzenie Rady Metropolii, na której podjęto uchwałę  
o nowelizacji Strategii ZIT, w oparciu o wniosek dotyczący wzmocnienia pozycji 
gmin, które starają się o zakup taboru oraz modernizację i rozbudowę baz. Jest 
również szansa na inne korzystne dla gmin zmiany. Dalsze rozmowy w powyższej 
sprawie zaplanowane są na najbliższy piątek. 
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• 9 kwietnia miało miejsce sprzątanie lasu tuleckiego we współpracy z Nadleśnictwem. 
W tym roku ilość odpadów zmniejszyła się w stosunku do lat poprzednich, jednak 
śmieci nadal są.  Pomimo tego, że obecny system odbioru odpadów zapewnia 
bezproblemowe oddawanie kłopotliwych odpadów, zdarzają się przypadki 
nielegalnego wyrzucania odpadów do lasu. Należy zwrócić uwagę na duży udział 
mieszkańców nie tylko w sprzątaniu lasu, ale również pełną współudział w realizacji 
projektu otwarcia lasu. 

• 11 kwietnia odbyła się uroczysta Sesja Sejmiku z udziałem Wójtów i Burmistrzów  
z Województwa Wielkopolskiego z okazji 1050 Rocznicy Chrztu Polski 

• 12 kwietnia w Gminnym Ośrodku Kultury odbyło się Walne Zgromadzenie LGD 
Trakt Piastów w sprawie zmiany składu organów związku, ze względu na zapisy  
w regulaminach dotyczących funkcjonowania Lokalnych Grup Działania. Nasze 
Stowarzyszenie otrzymało pełną pulę pieniędzy na realizację swoich programów. 

• 04 kwietnia odbyło się spotkanie z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnej 
Oddziału Warszawskiego, w związku ze staraniami inwestora o zakup nieruchomości 
znajdującej się na terenie Gminy Kleszczewo. Pan Wójt wyjaśnił również, że inwestor 
zajmuje się produkcją profili do stolarki budowlanej. Jest to duża firma, która planuje 
budowę nowej siedziby oraz utworzenie od 500 do 800 nowych miejsc pracy. Dzięki 
tej inwestycji zaistnieje również możliwość pozyskania przez Gminę dodatkowych 
obszarów pod aktywizację gospodarczą, ponieważ dla tego inwestora wyłączono 
działkę o powierzchni 55ha, a inwestor potrzebuje jedynie 15ha. Pozostały teren może 
cieszyć się dużym zainteresowaniem innych inwestorów. Pozytywny również jest 
fakt, że Poznańska Hodowla Roślin wykazuje zrozumienie dla potrzeb Gminy. 

• 22 kwietnia miało miejsce Święto Ziemi w szkole w Kleszczewie 
• 23 kwietnia  odbył się Turniej Samorządowców Metropolii Poznań, w którym nasz 

samorząd uzyskał III miejsce. 
• 23 kwietnia zorganizowany został Wiosenny Przegląd Pieśni Biesiadnej  

w Gowarzewie. Zespół “Stokrotki” zaprosił zaprzyjaźnione zespoły oraz pożegnał 
wieloletniego kierownika zespołu Panią Łucję Grygorowicz 

 
W dalszej części Pan Wójt poinformował o inwestycjach i innych sprawach ważnych dla 
gminy: 

• Budowa bieżni lekkoatletycznej na stadionie w Kleszczewie. Budowa jest w trakcie 
realizacji. Po przeprowadzeniu procedury w przetargu nieograniczonym realizacja 
zadania została zlecona za kwotę 503.323,27zł.  

• Budowa chodnika w Ziminie. Inwestycja jest na etapie sprawdzania ofert  
w procedurze przetargowej. Przewidujemy sporą oszczędność w stosunku do kwoty 
kosztorysowej. 

• Nabycie lub zamiana gruntu w celu realizacji placu zabaw w Gowarzewie na  
ul. Waniliowej. Na chwilę obecną nie ma jeszcze decyzji właścicielki, czy będzie 
zainteresowana sprzedażą czy zamianą, ale wyraziła zgodę na zbycie gruntu. 
Ewentualna zamiana dotyczyłaby gruntów położonych w Tulcach przy ulicy 
Sportowej. Pan Wójt zwrócił się do Radnych o zajęcie stanowiska w tej sprawie. Pan 
Wójt odpowiedział również na pytanie Pani Michalak-Szczepaniak, że lokalizacja 
placu w tym miejscu jest bardzo dobra, ponieważ stanowi centrum tej części 
Gowarzewa. Taka lokalizacja jest ważna również ze względu na wypełnienie jednego 
z warunków otrzymania dofinansowania na budowę ulicy, w przypadku pojawienia 
się nowych środków w PROW-ie na realizację dróg prowadzących do obiektów 
użyteczności publicznej. Inwestycja nie wymaga zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania. 

• Prace na stadionie. Powstała konieczność usunięcia istniejących trybun, które  
w przyszłości przeszkadzać będą przy budowie nowych. Realizacja tych prac  
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na etapie budowy bieżni jest konieczna, ponieważ po zakończeniu budowy bieżni 
istniałoby ryzyko jej uszkodzenia. 

Na zakończenie Pan Wójt zachęcił do skorzystania z wyjątkowej szansy przejazdu 
historycznym autobusem tzw. “ogórkiem” z okazji 40-lecia uruchomienia komunikacji MPK 
na terenie Gminy Kleszczewo, pierwszy kurs odbył się do Tulec. Ponadto obchodzimy 25 -
lecie istnienia Zakładu Komunalnego, który zajmuje się komunikacją. Przejazd “ogórkiem”  
o numerze 113 odbędzie się w najbliższy piątek o godz.14:10 z Poznania oraz o 15:07  
z Kleszczewa. Trwają jeszcze rozmowy w sprawie uruchomienia drugiego kursu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że na poprzedniej sesji Rady Gminy Pan Bytniewski 
złożył interpelację. Odpowiedź radnemu została udzielona ale poprosił o jej odczytanie 
podczas dzisiejszej sesji, w związku z powyższym  Pan Przewodniczący przedstawił  treść 
udzielonej odpowiedzi. 
„Odpowiedź na interpelację  złożoną podczas sesji Rady Gminy w dniu 22 marca 2016r., 
dotyczącą inicjatywy oraz udziału w projekcie “ Wielkopolski Ośrodek Ekonomii 
Społecznej” 
W trakcie rozmów prowadzonych przeze mnie z grupą inicjatywną spółdzielni socjalnej 
zainteresowane osoby zostały poinformowane, iż Gmina nie dysponuje pomieszczeniem, 
które mogłoby być zadysponowane na potrzeby działalności gospodarczej. Wstępnie pod 
rozwagę zaproponowałem jedynie pomieszczenie świetlicy w strażnicy OSP w Kleszczewie. 
Propozycję powyższą obwarowałem jednak uzyskaniem zgody ze strony Zarządu OSP 
Kleszczewo, jako użytkownika lokalu, jak również rozwiązaniem sytuacji lokalowej Ogniwa 
Policji. Jak wiadomo Ogniwo tymczasowo funkcjonuje w pomieszczeniach Zakładu 
Komunalnego, trwają przygotowania do nowej siedziby Ośrodka Pomocy Społecznej  
i Policji. Do czasu rozwiązania wszystkich problemów formalnych i zapewnienia montażu 
finansowego tej inwestycji pomieszczenia strażnicy OSP stanowią alternatywny wariant 
funkcjonowania placówki Policji w miejscu umożliwiającym niezależny dostęp przez całą 
dobę. Mając na uwadze w pierwszej kolejności zapewnienie możliwości realizacji zadań  
o priorytetowym znaczeniu dla wszystkich mieszkańców gminy, podjęcie decyzji w sprawie 
długoterminowego wydzierżawienia pomieszczeń, wraz z trwałą zmianą funkcji, w obecnej 
chwili nie jest możliwe. „ 
 
Następnie Pan Bytniewski wyjaśnił , że w  powyższej sprawie zgłosiła się do niego jedna Pań 
z Grupy Inicjatywnej składającej się z pięciu kobiet, przebywających od  dłuższego czasu na 
bezrobociu, z zapytaniem o możliwość funkcjonowania Spółdzielni Socjalnej wraz z 
pozyskaniem środków finansowych na jej działalność. Jako miejsce prowadzenia działalności 
wstępnie wskazały  budynek strażnicy w Kleszczewie. Z przygotowanego przez Panie 
wniosku wynikało, że  były one doskonale przygotowane do podjęcia tej inicjatywy, pomimo 
faktu, że jest to grupa która powstała samoistnie. 
Jedna z Pań prowadzi działalność gospodarczą, a pozostałe są bezrobotne. Spółdzielnia 
Socjalna, którą prowadziłyby wszystkie Panie zajmowałaby się małą gastronomią, która 
oferowałaby tanie obiady oraz catering. Szczególną uwagę należy zwrócić na fakt, że każda z 
Pań otrzymała swoją indywidualną rolę w przedsięwzięciu (np. kierowca), co zostało 
szczegółowo przejrzyście opisane w biznesplanie. Nieszczęśliwie, w tym samym czasie, jest 
realizowany priorytetowy projekt budowy Ogniwa Policji. 
Pan Bytniewski  odczytał treść  złożonej interpelacji. 
„W związku z zapytaniem Grupy Inicjatywnej składającej się z pięciu osób - kobiet chcących 
stworzyć na terenie Gminy Kleszczewo punkt gastronomiczny działający na zasadach 
Spółdzielni Socjalnej zwracam się do Szanownej Rady i Wójta Gminy Kleszczewo  
z zapytaniami: 
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• czy w związku z planowanym zagospodarowaniem pomieszczenia strażnicy  
w Kleszczewie na potrzeby Ogniwa Policji zaaprobowany wstępnie przez Pana Wójta 
projekt będzie możliwy do realizacji? 

• czy Rada Gminy, Wójt Gminy Kleszczewo mają zaplanowane lub przewidują 
ewentualną adaptację istniejącej infrastruktury dającej możliwość działania  
w sąsiedztwie obu w/w podmiotom? 

• czy w związku z troską Pana Wójta oraz Rady Gminy Kleszczewo o osoby zagrożone 
wykluczeniem społecznym z powodu bezrobocia w/w grupa inicjatywna może liczyć 
na wsparcie w stworzeniu na terenie Gminy Kleszczewo co najmniej pięciu miejsc 
pracy? 

Jako upoważniony do reprezentowania w/w Grupy Inicjatywnej zwracam się do Wysokiej 
Rady i Pana Wójta Gminy Kleszczewo o wyjątkowe oraz wnikliwe spojrzenie na sprawę 
ufając w pozytywny jego skutek.” 
 
Niniejsza sprawa w opinii Pana Bytniewskiego, szczególnie dla czterech Pań, które są 
bezrobotne, jest sprawą “być albo nie być”,  a ich sytuacja finansowa nie pozwala pozostawić 
problemu bez rozpatrzenia.  
Pan Szafrański zwrócił się z pytaniem o wielkość lokalu (w m2) jaka jest niezbędna dla 
realizacji przedsięwzięcia Spółdzielni Socjalnej. 
Pan Bytniewski wyjaśnił, że nie ma szczegółowego określenia wymiarów lokalu, jednak 
potrzebny jest lokal gotowy do rozpoczęcia działalności gastronomicznej bez konieczności 
wykonywania większych remontów. 
Pan Wójt wyjaśnił, że nie jest to dobry moment, żeby podejmować decyzję o udostępnieniu 
lokalu w strażnicy Kleszczewo, ze względu na konieczność zabezpieczenia miejsca dla 
Policji, co jest związane z dużymi kosztami. Poinformował, że prowadzone są starania, aby 
tematem zainteresować Powiat Poznański. Pojawiły się informacje, że placówki Policji mają 
powrócić do gmin, dlatego działania związane z budową nowej siedziby należy kontynuować. 
Wszystkie argumenty dotyczące policji są jak najbardziej aktualne, ponieważ budynek 
Zakładu Komunalnego nie jest odpowiednim miejscem na całodobowe funkcjonowanie 
placówki gdyż  w godzinach popołudniowych nie ma możliwości dostępu dla mieszkańców 
chcących skorzystać z pomocy Policji. 
Wzmacnia się również argument, jeśli chodzi o drugą funkcję obiektu, ponieważ OPS dostał 
nowe duże zadanie związane z programem 500+ i w związku z tym potrzebuje więcej 
miejsca. Jednak, przede wszystkim, lokal, w którym zlokalizowany jest obecnie OPS, nie 
spełnia wymogów do przyjmowania osób z trudnościami życiowymi. Dlatego też, działania 
należy kontynuować, ale dopóki nie będzie całkowitego zakończenia sprawy, nie możemy 
pozbywać się pomieszczeń, które mogą pomóc w funkcjonowaniu placówek o znaczeniu 
priorytetowym. Pan Wójt dodał, że funkcjonowanie Spółdzielni Socjalnej jest formą,  którą 
należy wspierać, a dodatkowo jeżeli byłaby to restauracja, czy catering to służyłby 
mieszkańcom, a budynek nie straciłby funkcji użyteczności publicznej. Wójt poinformował 
również, że proponując rozważenie tej lokalizacji wskazywał również  na obecne 
uwarunkowania mogące stanowić przeszkodę dla realizacji tego projektu, w tym konieczność 
uzyskania zgody gospodarza, którym jest OSP oraz potrzeba zapewnienia na okres 
przejściowy pomieszczenia dla Policji.    
 
W dalszej części posiedzenia Pani Sekretarz zabrała głos w sprawie ustalenia terminów 
posiedzeń poszczególnych komisji oraz terminu następnej sesji Rady Gminy. Z uwagi na fakt, 
iż ostatnia środa miesiąca przypada na dzień poprzedzający Święto Bożego Ciała, Pani 
Sekretarz zaproponowała następujące terminy posiedzeń: 
24 maja 2016r.  godz. 9:00 - wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy 
31 maja 2016r.  godz. 16.00 - Sesja Rady Gminy 
Radni wyrazili zgodę na powyższe terminy. 
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Pan Walkowiak zwrócił się z wnioskiem  o przeznaczenie części wydatków na budowę dróg, 
uwzględnionych w budżecie, na wykonanie pełnego remontu drogi dojazdowej do Szewc- 
ulica Szewska w Gowarzewie. Droga powstała 25 lat temu i doraźne remonty nie przynoszą 
oczekiwanych skutków. Łatanie dziur nie poprawia stanu drogi.  
Pan Wójt odpowiedział, że na terenie gminy jest wiele innych dróg, które nie spełniają takich 
standardów, jak droga do Szewc. Część jeszcze dróg, po których porusza się wiele osób, 
 posiada nawierzchnię gruntową, a potrzeb naprawy dróg na terenie gminy jest bardzo wiele. 
Pan Walkowiak kontynuował wypowiedź o bardzo złym stanie drogi, nie ma dziś efektów po 
wykonywanych zaledwie miesiąc temu naprawach. Pan Walkowiak zaprosił również do 
dokonania oględzin i oceny stanu drogi.  
Pan Wójt wyjaśnił, że zimowe naprawy rzeczywiście mogą być mniej skuteczne, ponieważ są 
wykonywane doraźnie w nieodpowiednich warunkach. Podkreślił również, że obecnie są 
wykonywane naprawy dróg na terenie całej gminy. 
 
Pan Szafrański zwrócił się do Pana Wójta w trzech tematach: 

1. Prośba o wyrównanie ul. Tulipanowej w Tulcach 
2. Ponowienie prośby o wyrównanie ul. Wrzosowej w Tulcach oraz przypomnienie  

o zamknięciu zatoczki przy ul. Fiołkowej 
3. Propozycja zakupu tabletów do obsługi Rady Gminy z funkcją liczenia głosów. 

Propozycja wynika z faktu, że byłoby to znaczne ułatwienie wykonywania czynności 
podczas sesji (bieżący dostęp do uchwał podjętych na wcześniejszych sesjach oraz 
brak konieczności gromadzenia ogromnych ilości dokumentów w wersji papierowej), 
a także dla Urzędu Gminy (brak konieczności wydruku dokumentów dla radnych w 15 
egzemplarzach) 

Pan Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że drogi, o których powiedział Pan Szafrański, będą 
równane oraz dodał, że zamówione zostały słupki, które zostaną zamontowane w związku z 
wnioskiem dotyczącym ul. Fiołkowej. 
Następnie Pan Wójt poinformował, że zakup tabletów jest jak najbardziej możliwy. W kwestii 
podjęcia decyzji o zakupie Pan Wójt zwrócił się do wszystkich radnych o zajęcie stanowiska.  
Wobec braku wyraźnych sprzeciwów przeprowadzone zostało głosowanie w niniejszej 
sprawie, w którym radni jednogłośnie wyrazili zgodę na zakup tabletów.  
 
Pan Łukasz Szymczak zapytał, w jakim czasie radni powinni zająć stanowisko w sprawie 
planowanej  budowy przedszkola. 
Pan Wójt wyjaśnił, że ze względu na starania o uzyskanie dotacji unijnych, szybkie podjęcie 
decyzji będzie bardziej korzystne. 
Pan Łukasz Szymczak poprosił dodatkowo o przekazywanie bieżących informacji na temat 
inwestycji, w celu uniknięcia konfliktów, jakie miały miejsce w przypadku budowy bieżni. 
Pan Wójt wyjaśnił, że wszystkie działania są prowadzone w interesie Gminy, informacje 
dotyczące bieżni były na bieżąco aktualizowane i udostępniane. Pierwsze wnioski w sprawie 
rozbudowy stadionu, a także innych obiektów, były składane minimum rok wcześniej. Jednak 
sytuacji konfliktowych nie da się uniknąć, jeśli druga strona bardzo usilnie do nich dąży. 
Pan Wójt poprosił o bieżące zadawanie pytań w sprawie budowy przedszkola, w celu 
uniknięcia wszelkich wątpliwości. 
Pan Łukasz Szymczak zwrócił się z pytaniem jak często wykonywane są przeglądy placów 
zabaw. 
Pan Wójt odpowiedział, że przeglądy placów zabaw wykonuje się raz w roku i wykonuje je 
producent, ze względu na fakt, iż w przypadku uszkodzeń, naprawy również są wykonywane 
przez producenta. 
Pan Łukasz Szymczak poruszył sprawę starej szkoły w Tulcach, czy  jest nowy właściciel. 
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Pani Sekretarz udzieliła odpowiedzi, że do Urzędu Gminy nie wpłynął  akt notarialny, który 
potwierdzałby zmianę właściciela, natomiast na ogrodzeniu  widoczna jest w dalszym ciągu 
tablica dotycząca sprzedaży, więc do  sprzedaży chyba jeszcze nie doszło. 
Pan Szymczak Łukasz poruszył również temat wycieku ropy w Gowarzewie. 
Pan Wójt wyjaśnił, że sytuacja pojawiania się ropy na rzeczce się powtarza i po 
przeprowadzonych przez strażaków poszukiwaniach ustalono, że miejscem, z którego ropa się 
wydostaje jest ujście drenażu. Sytuacje powtarzają się głównie w weekendy, kiedy nie ma 
możliwości zgłoszenia sprawy do odpowiedniej instytucji. Zwracamy sie do Policji i Straży 
Pożarnej oraz do WIOŚ-iu o wyjaśnienia. Niestety nie ma w Polsce służb, które by nad tym 
skutecznie panowały.  
Pan Szafrański dodał, że powstają  Gminne Programy Gospodarki Niskoemisyjnej,  a tak 
naprawdę lepszym rozwiązaniem byłaby Policja ekologiczna. Pan Wójt zgodził się z Panem 
Szafrańskim i dodał, że takie rozwiązanie pozwoliłoby na interwencje bez konieczności 
wcześniejszego informowania o planowanej kontroli. Takie rozwiązanie można by stosować 
np. w przypadku palenia śmieci. 
 
Ad.14 porządku posiedzenia  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie  
i zamknął obrady sesji o godzinie 18:15. 
 

Protokołowała:  Za zgodność z przebiegiem obrad 
Karolina El-Masri-Jankiewicz  Przewodniczący obrad 
 
          Henryk Lesiński 
 


